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Sak 5/14 Orienteringar i rådsmøter

Følgjande orienteringar har vorte ønskja frå rådet i tida framover:

- Opplæringsavdelinga: Fråfall i vidaregåande skule

- Kulturavdelinga: Dialog med kultursjefen

- TT-kortet: fornying kvart 4. år, sjølv ved livsvarig skade

- Grieghallen: Rehabilitering

- DNS: Døvetolking og talet på oppsetjingar

- Organisasjonsavdelinga: Personaldirektør Geir Davidsen og kommunikasjonsdirektør Janne Vernø

Det er ønskjeleg at orienteringa si dagsaktualitet avgjerd om dei vert prioritert, ikkje talet på orienteringar. 

AVGJERD

I samband med desse orienteringane tek AU følgjande avgjerdsla:

- Opplæringsavdelinga: Ved førespurnad om orientering fekk ein til svar at dei ikkje hadde moglegheit til 

å stille på møtet 26. mars. AU sendar ein førespurnad til Opplærings- og helseutvalet om ein 

orientering frå dei, da administrasjonen ikkje kan møte.

- Kulturavdelinga: Sendar ein ny førespurnad om 26. mars. Dersom ikkje kultursjefen Anna-Elisa Tryti 

kan stille ber AU om at utviklingssjef Ronny Skaar stillar i staden.

- TT-kortet: Ein førespurnad er sendt til samferdselsavdelinga om ein kort skriftleg orientering. Ein 

purring vert sendt.

- Grieghallen: Svar på førespurnad er at dei har møte angåande rehabiliteringa heile dagen 26. mars. Eit 

brev vert sendt der ein minner Grieghallen på fristen til 2019 og der ein ber om ein orientering på neste 

møte 13. juni.

- DNS: Da DNS kjem på temadagen for å prate om nett døvetolking vel ein å sjå om ein får den 

informasjonen ein ønskjer der, eller om det framleis er trong for ein særskilt orientering.

- Organisasjonsavdelinga: Ein førespurnad vert sendt om dei kan kome på rådsmøte 26. mars.

På neste møte ber ein om å få følgjande orienteringar:

- Opplæringsavdelinga: Fråfall i vidaregåande skule

- Kulturavdelinga: Dialog med kultursjefen

- Organisasjonsavdelinga: Personaldirektør Geir Davidsen og kommunikasjonsdirektør Janne Vernø



Sak 6/14: Årsmelding 2013

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne skal informere fylkestinget om aktiviteten sin med ein 

årsmelding som vert lagt fram for fylkestinget i juni. Frist for innlevering av årsmeldinga til administrasjonen 

er 21. mai for å få den med på fylkestinget 11. juni. Rådet har ikkje noko møte før etter denne fristen.

Innspel har kome frå Harald Norheim, Kjell Søvik og Tore Svane.

AVGJERD

Årsmelding 2013 vert ein sak på neste møte med følgjande forslag til avgjerd:

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek at arbeidsutvalet får fullmakt til å ferdigstille 

årsmeldinga slik at den vert sendt til administrasjonen innan 21. mai.»

Sak 7/14 Temadag 3. april 2014, «Grenselaus kultur?»

Program er nesten spikra og førebels program er sendt til alle kommunale råd, alle kommunar og til 

kulturinstitusjonar i Hordaland. Dagen vert heldt på Radisson Hotel Norge. Per 12.03.2014 var det 17 

påmeldte, av dei var det 5 frå kommunale råd. Det er gledeleg at så mange eksterne er interessert i 

konferansen, men ein ønskjer høgare deltaking frå kommunale råd.

På dagen er det ønskjeleg at Kjell og Harald tek seg av registreringa og at Ellinor og Harald leiar dagen og 

introduserer innleiarane.

AVGJERD

Temadag 3. april 2014, «Grenselaus kultur?», vert orientert om under Ymse på neste rådsmøte.

Sak 8/14 Landskonferansen 19.-20. august

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har fått ein invitasjon med elektronisk påmeldingsskjema til 

landskonferansen i Vest-Agder 19.-20. august 2014 for fylkeskommunale råd for menneske med nedsett 

funksjonsevne. Førebels program ser slik ut:

«Dag 1 (19.08): Kl. 10.30-11.30: Registrering/innsjekk på hotellet (hvis rommet er ferdig)

                        Kl. 11.30-12.30: Lunsj

                        Kl. 12.30: Åpning, konferansen starter

                        Kl. 15.30: "Ut på tur" (tilrettelagte områder, 3 alternativer)

                        Kl. 19.30: Fellesmiddag på hotellet m/underholdning 

Dag 2 (20.08): Kl. 09.00: Konferansen starter

                        Kl. 15.00: Oppsummering/avslutning/"vel hjem"»

Påmeldingsfrist er 1. juni og pris er kr 2950 per person.

AVGJERD

Landskonferansen 19.-20. august 2014 vert ein sak på neste møte med følgjande forslag til avgjerd:

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne ser på Landskonferansen som ein viktig arena og vel 

derfor å gje alle medlemane ein moglegheit til å delta. Rådet vedtek å delta med følgjande medlemar på 

Landskonferansen 2014:»

Sak 9/14 Konferanse om helsefremjande lokalsamfunn og nærmiljø

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har fått ein invitasjon til ein Konferanse om helsefremjande 

lokalsamfunn og nærmiljø i regi av Fylkesmannen i Hordaland, Hordaland fylkeskommune, KS og 

Husbanken. 
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Konferansen vert heldt den 8. mai på Clarion Hotell Admiral, deltakaravgift er 600 kr og påmeldingsfrist er 

20. april.

AVGJERD

Konferanse om helsefremjande lokalsamfunn og nærmiljø vert ein sak på neste møte med følgjande forslag 

til avgjerd:

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å delta på Konferanse om helsefremjande 

lokalsamfunn og nærmiljø med følgjande medlemar:»

Sak 10/14 Oversikt kurs og konferansar

Administrasjonen har byrja ein oversikt over dei konferansane rådet har verte invitert til. AU ønskjer å sjå 

ein oversikt over kva konferansar ein har delteke på, kva ein planlegg å delta på og økonomi i samband 

med dette.

AVGJERD

Oversikt kurs og konferansar vert ein sak på neste møte der ein presentasjon av kva kurs og konferansar 

som er aktuelle, kva ein har delteke på, og kostnadar ved desse.

Sak 11/14 Innspel frå FFO sine medlemsorganisasjonar om bybanen

På førespurnad frå Tore Svane sendte to medlemsorganisasjonar inn følgjande innspel til bybanen:

Frå Foreningen for muskelsyke Hordaland/Sogn og Fjordane:

«Som hyppig bruker av Bybanen, og medansvarlig for rapporten som NHF Bergen og NHF Sørvest

utarbeidet om Bybanen etter åpningen av første byggetrinn i juni 2010 har jeg noen erfaringer:

Rømning/evakuering:

Mitt forslag er at når nye og lengre vognsett kommer i drift ved åpning av Bybanen til Flesland 

skal vognsettet ha skinner ombord til å evakuere rullestolbrukere. Har ikke opplevde det selv, men ser 

fra media at Bybanen har hendelser der passasjerene må forlate vognene utenfor perrongområdet.

Skinner vil da kunne være til stor nytte ved evakuering av en stor og tung el.rullestol.

Reservert parkering ved av-/påstigning:

Parkeringsplassen ved Skjoldskiftet (4), Skjold (3) og Lagunen (7) oppmerkede HC-park.plasser.

Bor i området, og har inntrykk av at de står mye ubenyttet.    Sitat fra Skyss sin nettside:
Som bevis på at du har gyldig PeriodeSkyss treng du ein oblat i frontruta på bilen din. 

Oblatordninga gjeld måndag til fredag mellom kl 08.00-16.00 (06.00-18.00 på Os), ikkje helgedagar. 

Elles er parkeringsplassane open for alle. Maksimal parkeringstid er 20 timar. 

Oblatordninga gjør nok disse parkeringsplassene lite anvennlig for mange personer med nedsatt 

funksjonsevne som gjerne ikke skal parkere der hver dag, men mere på inpuls, alt etter vær, føre og

dagsform. Mitt forslag er at det skal hold med HC-parkeringskort for å benytte HC-parkeringsplassene

uansett dag og tid på døgnet. Skyss må fjerne krav om oblat på biler som har HC-parkeringskort.

Kanskje vanskelig å kreve flere HC-park.plasser når de mest sannsynlig blir stående ubenyttet?

Innfesting av rullestol:

Pr. i dag er det ikke mulig med innfesting av rullestol i bybanevognene. Dette har vært etterlyst av 

brukere ved flere anledninger. En tung el.rullestol, gjerne med våte hjul vil ved en oppbremsing

kunne gi en farlig situasjon hvis rullestolen kommer i bevegelse. Nye, større vognsett til Flesland 

med lang reisestrekning, er det viktig å få på plass mulighet for innfesting av rullestol.

Rullestol/barnevogn/bagasjeplass:

Kamp om disse plassene. For få plasser. Til tider kommer jeg som rullestolbrukere bare like

innenfor dørene og blir stående i trafikken for passasjerne ut, og inn av vognen. Ubehagelig,

lite hyggelig for medpassasjerer, og absolutt en sikkerhetsrisiko ved en evakuering.

Nye vognsett på ha enda flere plasser for rullestolbrukere/barnevogner.

Glipe/nivåforskjell mellom vogn og perrong:



Ansvarlig for byggetrinn 3 må påse at nivåforskjell og glipe mellom vogn og perrong prosjekteres,

og bygges med minimum av kant og avstand.

Bybanevert:

Ett forslag som har vært luftet tidligere. D.v..s en ansatt som har sine arbeidsoppgaver i vognsettet.

Vil ha en preventiv virkning i forhold til snikere (mindre behov for vektere til bill.kontroll), assistere

ved evakuering og andre hendelser, hindre herværk og tilgrising, påse at reisende ikke samler seg ved,

og blokerer dørene, at rullestolbrukere og barnevogner kommer frem til, og kan benytte anviste plasser.

Assistere med sikring av rullestol for de som ønsker det, pluss andre serviceoppdrag til de reisende.»

Frå HLF Bergen:

«1. Mangler display med info om årsaker til plutselige stans, forsinkelser o.l. Dette ble lovet å være på plass 

i 2014 senest. Det som sies over høyttaler må også vises på display. (flytoget i Oslo klarer det?)

2. Dårlige høyttalere med ustabil lyd/skurring som gjør det vanskelig for alle å oppfatte hva som blir sagt.

3. Tilsvarende tekstmeldinger bør også kunne vises på displayene på den enkelte stasjon. (kan de få Clear

channel til å betale det?)

4. Skrankeslynge MÅ og SKAL være på ALLE utsalgssteder, ikke nok at det kun er installert 1 sted (virker 

det, er det slått på?). Brudd på diskriminering og tilgjengelighetsloven?»

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne ønskja å sende innspela på vegne av RMNF for å gje dei 

meir tyngde. Tilbakemeldingane frå rådsmedlemane har vore for få til å kunne ta ein avgjerd.

AVGJERD

Innspel frå FFO sine medlemsorganisasjonar om bybanen vert ein sak på neste rådsmøte.

Sak 11/14 Årstad vgs – ledeliner

Eigedomsseksjonen har gitt eit svar til brevet rådet sendte angåande ledeliner på Årstad vgs. Svaret er 

sendt til alle rådsmedlemar.

AVGJERD

Årstad vgs – ledeliner vert ein referatsak på neste rådsmøte.

Sak 12/14 Kollektivstrategi - høyringsuttale

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har fått ein invitasjon til å kome med ein uttale til 

Kollektivstrategien til Hordaland fylkeskommune. Frist for uttale er 11. april. Rådet har ikkje fleire møter før 

fristen.

AVGJERD

Kollektivstrategi – høyringsuttale vert ein sak på neste rådsmøte med følgjande forslag til avgjerd:

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å gje arbeidsutvalet fullmakt til å skrive ein 

høyringsuttale til Kollektivstrategien til Hordaland fylkeskommune basert på innspel som kjem frå 

rådsmedlemane.»

Sak 13/14 Klimaplanen – høyringsuttale

Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne har fått ein invitasjon til å kome med ein uttale til rullering 

av Klimaplanen til Hordaland fylkeskommune. Frist for uttale er 23. april. Rådet har ikkje fleire møter før 

fristen.

AVGJERD

Klimaplanen – høyringsuttale vert ein referatsak til neste rådsmøte.
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Sak 14/14 Invitasjon til festmøte og festmiddag i Hordaland 14. mai 2014

Leiar i Rådet for menneske med nedsett funksjonseven er på vegner av det felles vertskapet Hordaland 

fylkeskommune, Bergen kommune og Universitetet i Bergen, invitert til festmøte og festmiddag for å feire 

Grunnlovsjubileet, 14. mai 2014.

AVGJERD

Invitasjon til festmøte og festmiddag i Hordaland 14. mai 2014 vert ein referatsak på neste rådsmøte.

Sak 15/14 Saksliste til rådsmøte 26. mars 2014

AVGJERD

Følgjande vert lagt til sakslista til neste møte:

Referatsakar:

- Årstad vgs – ledeliner, svar

- Invitasjon til jubileumsmiddag 14. mai 2014

- Møteprotokoll frå Troms

- Møtebok RMNF-AU 12.03.2014

- Større sakar til politisk handsaming våren 2014

- Økonomisk oversikt

- Klimaplanen - høyringsuttale

Politiske sakar:

- Årsmelding 2013

- Landskonferanse 19.-20. august 2014

- Konferanse for helsefremjande lokalsamfunn og nærmiljø

- Oversikt kurs og konferansar

- Innspel frå FFO sine medlemsorganisasjonar om bybanen

- Kollektivstrategi – høyringsuttale

Orienteringar:

- Opplæring- og helseutvalet

- Organisasjonavdelinga

- Kulturavdelinga


